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    PROTOKÓŁ  Nr XVI/15 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  01 grudnia  2015 r. 
 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 
 
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych) i otworzył obrady XVI sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1) Burnat Krystyna 
2) Gajda Wiesława 
3) Jakubowicz Mieczysław 
4) Jung Alina 
5) Krawczyk Ilona 
6) Lesiak Edward 
7) Leszcz Waldemar 
8) Mutwil Artur 
9) Przynoga Franciszek 
10) Siudy Krystian 
11) Słomiński Tomasz 
12) Sygnowski Zygmunt 
13) Szymczak Piotr 
14) Wdowiak Mirosław 
15) Żołnowska Maria 

W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 
4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 
5) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
6) Małgorzata Hajdas-Grzesik – Pomoc Administracyjna w UM w Iłowej 
7) Wojciech Kowal – Sołtys wsi Borowe 
8) Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna 
9) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
10) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
11) Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds Przeciwdziałania Uzależnieniom 
12) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza 
13) Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji UM w Iłowej 
14) Wojciech Knap – Informatyk UM w Iłowej 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej, 
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2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu w 2015 

roku  referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 42 str 23-24), 

2) zmian uchwały budżetowej na rok 2015 Gminy Iłowa  – referuje Skarbnik Gminy 

(Druk Nr 42 str 1-22), 

3) przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych dla 

gminy Iłowa na 2016 rok – referuje Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania 

Uzależnieniom (Druk Nr 32 str 1-8), 

4) przyjęcia gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla gminy Iłowa na 2016 

rok – referuje Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom (Druk 

Nr 32 str 9-12), 

5) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na rok 2016 w miejscowościach Iłowa, Czerna, Czyżówek, 

Jankowa Żagańska, Konin Żagański, Szczepanów, Wilkowisko i Żaganiec – referuje 

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej (Druk Nr 38), 

6) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na rok 2016 w miejscowości Borowe – referuje Kierownik 

Referatu Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 39), 

7) wysokości opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej – 

referuje Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 30 str 5-10), 

8) uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Iłowa – 

referuje Przewodniczący Komisji Doraźnej (Druk Nr 37 str 1-6), 

9) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi – referuje Przewodniczący Komisji Doraźnej (Druk Nr 37 str 7), 

10) wprowadzenia opłaty od posiadania psów oraz określenia zasad ustalania oraz 

terminy płatności i wysokość stawki opłaty od posiadania psów – referuje Kierownik 

Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji Druk Nr 29 str 3-4), 

11) zarządzenia poboru opłaty od posiadania psów w drodze inkasa, określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso – referuje Kierownik Referatu 

Podatków, Opłat i Egzekucji Druk Nr 36 str 10-11), 

12) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – referuje Kierownik 

Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji Druk Nr 36 str 1-7), 

13) zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i 

wysokości wynagrodzenia za inkaso – referuje Kierownik Referatu Podatków, Opłat 

i Egzekucji Druk Nr 36 str 8-9), 

14) określenia wzorów formularzy informacji o podmiotach i przedmiotach 

opodatkowania oraz deklaracji na podatek od nieruchomości, podatek rolny i 

podatek leśny – referuje Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji Druk Nr 

31str 1-21), 

15) o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych – referuje Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji Druk Nr 

41str 1-3). 
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5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XVI sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

 
PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 10.11.2015  r. do dnia 30.11.2015 r. : 

 w okresie sprawozdawczym m.in. ogłosiłem przetarg nieograniczony na opracowanie 

dokumentacji technicznej na budowę drogi do Strefy Aktywności Gospodarczej w Iłowej.  

Dopiero w tym okresie zdecydowaliśmy się na ogłoszenie przetargu z różnych względów, 

część z tych względów była omawiana z Państwem na komisjach, tak naprawdę liczyliśmy 

na to, że być może bez posiadanej dokumentacji będziemy mogli aplikować o środki w 

ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na budowę drogi do Strefy, jednak wiele 

na to wskazuje, że akurat ta droga w ramach tego Programu uzyskała m.in. bardzo niską 

punktację. Cały czas prowadziliśmy rozmowy z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i 

Autostrad, do końca miesiąca sierpnia br. decydowały się losy remontu południowej nitki 

drogi krajowej Nr 18 i liczyliśmy na to, że być może decyzją władz polskiego rządu, 

którego już w tej chwili nie ma ta autostrada będzie remontowana w okresie szybszym niż 

przewidywaliśmy. Nasze marzenia się niestety nie zrealizowały, remont południowej nitki 

drogi krajowej Nr 18 nawet wypadł z listy rezerwowej w tej chwili. Mówi się o tym, że 

jedyną dopuszczalną formułą remontu tej nitki drogi jest formuła spółki specjalnego 

przeznaczenia, która miałaby ten odcinek wyremontować. W związku z powyższym droga 

alternatywna, która miała przebiegać m. in. przez naszą Strefę również raczej odchodzi w 

zapomnienie. Ostatecznie zdecydowaliśmy, że przebieg tej drogi w informacji do przetargu 

jest taki, żeby ta droga połączyła istniejącą drogę w Strefie z drogą wojewódzką Nr 296. 

Więc w tej chwili ogłoszony przetarg przewiduje dokumentację na drogę dojazdową do 

Strefy na odcinku od drogi wojewódzkiej do istniejącej drogi w Strefie. To jest odcinek 

około 1 kilometra, dodatkowo dołożyliśmy jeszcze do tego przetargu zapis, żeby projekt 

uwzględnił w obrębie pasa drogowego do tej nowo powstałej drogi ścieżkę rowerową. 

Wydaje się to zasadne posunięcie chociażby dlatego, że w ramach funduszy unijnych np. z 

programów związanych z gospodarką niskoemisyjną, tam gdzie będą powstawały ścieżki 

rowerowe, tam będzie można aplikować o środki, więc to zwiększyło zakres możliwości 

pozyskania środków na budowę tej drogi. Proszę Państwa ponieważ droga przebiega po 

gruntach w większości leśnych więc, żeby ona mogła być zrealizowana potrzebne jest 

zastosowanie specustawy tzw. ZRiD-u, czyli  zezwolenia na realizację inwestycji drogowej. 

Procedura związana z uzyskaniem tego ZRiD-u może potrwać nawet do końca wakacji 

przyszłego roku, więc dokumentację będziemy mieć gotową prawdopodobnie we wrześniu 

przyszłego roku. Realnym, optymistycznym terminem powstania drogi do Strefy wydaje się 

być wiosna 2017 roku chyba, że znalazłby się taki program, który umożliwiałby realizację 

inwestycji bez posiadania dokumentacji technicznej. Oczywiście takich programów 

będziemy szukali, m.in. takim programem jest Program Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

 ponadto w okresie sprawozdawczym wystosowałem pismo ponaglające dotyczące stanu 

technicznego i estetycznego oznakowania pionowego na drogach powiatowych, 
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 wystosowałem pismo ponaglające w sprawie stanu technicznego poboczy w pasie drogi 

powiatowej na odcinku pomiędzy Szczepanowem a Jankową Żagańską,  

 udzieliłem odpowiedzi w sprawie zastoiska wody przy skrzyżowaniu ulic Żagańskiej i 

Sportowej oraz przy wjeździe do siedziby firmy Vitrosilicon, 

 zakończono prace projektowe i uzyskano pozwolenie na budowę na rozbudowę remizy 

strażackiej w Borowem, chodzi o budowę garażu, 

 rozpoczęto czynności związane z odbiorem III etapu tzw. „Schetynówek” , główne 

zastrzeżenia Państwa i  naszej strony dotyczą jakości poboczy, które zostały w ramach tej 

inwestycji wykonane, praktycznie większość tych poboczy nadaje się do poprawki. Firma 

dostała zalecenia i obecnie realizuje nasze zalecenia, 

 ponadto w okresie sprawozdawczym wydałem 2 decyzje o warunkach zabudowy, 

 3 decyzje o przeniesieniu decyzji o warunkach zabudowy, 

 1 decyzję w sprawie umorzenia postępowania o ustalenie warunków zabudowy, 

 wpisano do rejestru 3 przedsiębiorców, 

 zmiany wpisu dokonało 8 przedsiębiorców, 

 zawieszenia działalności  2 przedsiębiorców, 

 wznowił działalności 1 przedsiębiorca, 

 zakończył działalność 1 przedsiębiorca, 

 wszczęto postępowanie w sprawie kontynuacji zezwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych w 7 punktach, 

 wydano 3 decyzje zezwalające na usunięcie drzew, 

 otrzymano 1 decyzję ze Starostwa zezwalającą na usunięcie drzew: na Osiedlu Czyżówek- 
świerki w ilości 5 szt,  

 nie zezwalającą na usunięcie następujących drzew: na osiedlu Czyżówek- lipa oraz w 
Koninie Żagańskim- wierzba i kasztanowiec, 

 podpisano 1 deklarację na opiekę nad bezdomnymi zwierzętami, 

 wydano 1 zaświadczenie o posiadanym gospodarstwie rolnym, 

 wezwano: 
- Agencję Nieruchomości Rolnych, działka o numerze 426, obręb Iłowa 
- właściciela nieruchomości, działka o numerze 234, obręb Iłowa 
o zlikwidowanie dzikiego wysypiska, 

 pozytywnie zaopiniowałem możliwość podziału nieruchomości w Jankowej Żagańskiej 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 359/11, 

 w związku z pismem Rady Sołeckiej Sołectwa Borowe,  wystąpiłem do Agencji 
Nieruchomości Rolnych w Zielonej Górze o wydanie wstępnej opinii w sprawie przekazania 
na rzecz Gminy Iłowa z zasobu Agencji nieruchomości ozn. działką nr 1/3 położonej w m. 
Borowe. Działka ta według zapisów ewidencji gruntów stanowi drogę, 

 odmówiłem sprzedaży części działki nr 444/7 w Iłowej przy ul. Ogrodowej , która stanowi 
drogę gminną, 

 w związku z wnioskami najemców przeznaczyłem do sprzedaży lokale mieszkalne w m. 
Szczepanów 36/6 oraz w Iłowej przy ul. Żagańskiej 35/4, 

 w związku z wnioskiem nie przeznaczyłem do sprzedaży lokali mieszkalnych nr 1 i 2 przy 
ul. Pułaskiego 22 w Iłowej. Z jednego z tych lokali wykonana została eksmisja i zostanie on 
przeznaczony do przydziału, 

 w dniu 16 listopada podjąłem zarządzenia w sprawie wyznaczenia do dzierżawy na cele 
rolne działki nr 782/2 w Iłowej oraz do sprzedaży gruntu ozn. działką nr 626/16 w Iłowej 
pod garażami nr 70 i 71, 
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 w dniu 20 listopada przeprowadzone zostały III (trzecie) przetargi ustne nieograniczone na 
sprzedaż nieruchomości niezabudowanych ozn. działkami 84/2 w Czernej i 689 w Koninie 
Żagańskim. Przetarg na działkę nr 84/2 zakończył się wynikiem pozytywnym, natomiast na 
działkę nr 689 wynikiem negatywnym (brak wpłaty wadium). W tym samym dniu 
przeprowadzony został ze skutkiem pozytywnym przetarg na sprzedaż w drodze przetargu 
ustnego ograniczonego nieruchomości niezabudowanej ozn. działką nr 501 w Czernej, 

 w ramach Funduszu Sołeckiego zamówione zostały tabliczki  z numeracją budynków do m. 
Kowalice, 

 zamówione zostały również tabliczki z numeracją budynków na ul. Żaków (zgodnie z wnioskiem 
Radnego Rady Miejskiej – Artura Mutwila), 

 stwierdziłem wygaśnięcie decyzji Burmistrza Iłowej z dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie 
ustalenia wysokości opłaty z tytułu umieszczenia urządzeń infrastruktury technicznej w 
pasie drogowym drogi gminnej w m. Iłowa, ul. Sportowa , działka drogi nr 235/1 z uwagi na 
to że decyzja stała się bezprzedmiotowa, 

 zezwoliłem na zajęcie pasa drogowego drogi gminnej ozn. działką nr 94/4 oraz drogi 
wewnętrznej w m. Żaganiec w związku z budową przyłącza sieci szerokopasmowej, 

 wystąpiłem do Starostwa Powiatowego w Żaganiu o podjęcie działań w celu usunięcie 
drzew rosnących w pasie drogi powiatowej nr 2705F w m. Iłowa pomiędzy budynkami nr 
16-17 przy ul. Poniatowskiego, 

 w ramach podpisanej umowy wykonane zostało odwodnienie przy drodze gminnej w m. 
Czerna (działka drogi nr 507), 

 podpisałem umowę na montaż studni chłonnej w pasie drogi gminnej - ul. Sportowa przy 
skrzyżowaniu z drogą wojewódzką – ul. Żagańską. Inwestycja, którą wykonał Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w tamtym miejscu polegająca na utwardzeniu tego skrzyżowania kostką 
granitową nie spełniła oczekiwań w związku z tym jesteśmy zmuszeni do tego, żeby studnię 
chłonna w tamtym miejscu zainstalować, 

 w związku z wnioskiem złożonym w ramach programu modernizacji dróg lokalnych Gmina 
Iłowa po wstępnej ocenie znalazła się na trzeciej pozycji jeśli chodzi o listę gmin, którym 
prawdopodobnie dofinansowanie zostanie ostatecznie przyznane.  

 

Przewodniczący Komisji Stałych i Doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z 
pracy Komisji za okres międzysesyjny. 

Ad. II pkt 2  
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny 
Zaapelował o pomoc rolnikowi z Borowego w sprawie  skreślenia z rejestru zabytków pałacu w 
Borowem. 
 
Pan Franciszek Przynoga – Radny 

1) Wniosek o naprawę głównego urządzenia  na placu zabaw przy ul. Piaskowej, ponieważ 
brakuje tam 5 osłon ze sklejki,  które stwarzają niebezpieczeństwo wypadku dzieci tam się 
bawiących. 

2) Na jednej z sesji był poruszany problem usuwania usterek na placach zabaw. Z informacji 
uzyskanych wynikało, że raz w roku w miesiącu kwietniu odbywają się przeglądy i na 
podstawie tych przeglądów są usuwane usterki. Moim zdaniem jeśli są usterki na placu 
zabaw zarówno w mieście, czy na wioskach, żeby uniknąć tragedii należałoby je na bieżąco 
usuwać. Dlatego wnioskuję do Pana Burmistrza, żeby place zabaw przekazać pod opiekę 
Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, który w mieście będzie na bieżąco  
monitorował i usuwał usterki, natomiast na wsiach byłyby usterki usuwane poprzez 
zgłoszenia Sołtysów. 
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Pan Edward Lesiak – Radny 

1) Na poprzedniej sesji pytałem o możliwość zmiany biegu pociągu z Węglińca, żeby w 
Jankowej skierować go na Żagań i dalej Żary, Zielona Górę, ponieważ w sprawozdaniu 
Pana nic na ten temat nie słyszałem, proszę o odpowiedź. 

2) Wnioskowałem też o wycięcie drzewostanu przy transformatorze w Jankowej, chciałbym 
uzyskać informację, czy będzie to zrobione. 

 
Pan Waldemar Leszcz - Radny 
Wniosek o przycięcie akacji na wysokości przedszkola naprzeciwko hurtowni, która dość mocno 
wrasta w linię energetyczną, co może grozić porażeniem.  
 
Pan Tomasz Słomiński – Radny 
Panie Burmistrzu wielu mieszkańców Iłowej pyta, czy byłaby taka możliwość, żeby w naszym 
ośrodku zdrowia przyjmowali lekarze specjaliści wzorem Gozdnicy. W Gozdnicy jest chyba 
czterech specjalistów, którzy przyjmują i część mieszkańców naszej miejscowości jeździ akurat tam 
i mają takie pytanie, czy byłaby taka możliwość, żeby oni przyjmowali tutaj. 
 
Pan Krystian Siudy – Radny 

1) Chciałbym zgłosić wniosek, żeby Urząd wystąpił do Zarządu Dróg Wojewódzkich w 
sprawie dot. odcinka drogi przy ul. Borowskiej, kierując się z centrum miasta w kierunku 
przejazdu kolejowego, odcinek drogi gdzie kiedyś był zakład elektromechaniczny przy 
murze, tam na nawierzchni drogi po opadach deszczu jest zastoisko wody, a spowodowane 
jest to zatykaniem się studzienki przez niedbalstwo ze strony Zarządu Dróg Wojewódzkich 
w utrzymaniu tej części chodnika, te liście żadnego roku nie są sprzątane i po opadach 
deszczu spływają zatykając studzienkę, co powoduje, że to zastoisko wody rok rocznie 
stwarza utrudnienia a czasami spotyka się ochlapanych mieszkańców. Także prosiłbym, 
żeby z takim wnioskiem do Zarządu Dróg Wojewódzkich wystąpić. 

2) Wniosek do Pana Kierownika ZGKiM – idąc od głównej fontanny główną alejką w Parku 
prosiłbym, żeby zwrócić uwagę na drugie i trzecie drzewo po prawej stronie od pałacu, 
wydaje się, że te drzewa są na tyle spróchniałe, że warto byłoby już pomyśleć o tym, żeby je 
usunąć, ponieważ w moim odczuciu mogą one już zagrażać dla osób tam poruszających się.   

 
Pan Artur Mutwil – Radny 

1) Panie Burmistrzu wiem, że „Mostek Miłości” należy do Powiatu i przyległy do niego skwer, 
obok jest tablica na drewnianych nogach ze zdjęciami tego mostku z opisem pochylona ku 
drodze. Wiem, że z Powiatu nigdy tego nie zrobią, bo mimo wielu pism liście na ich terenie 
dalej leżą. Może byśmy poprosili Pana Kierownika ZGKiM, żeby wyprostował tablicę. 

2) Wniosek był już przeze mnie zgłaszany, dotyczy miejsca, gdzie  ulica Ogrodowa łączy się z 
ulicą Żaków koło krzyża, tam na zakręcie koło krzyża są duże wyrwy, prosiłbym o 
utwardzenie tego miejsca. To jest droga powiatowa. 

 
Pan Krystian Siudy – Radny 
W nawiązaniu do uwag dot. poprawy poboczy, które zostały wykonane w ramach „Schetynówek” 
prosiłbym, żeby zwrócić uwagę wykonawcy na to, żeby firma, która te prace wykonuje zrównała te 
miejsca do poziomu nawierzchni utwardzonej.  
 
Pan Franciszek Przynoga – Radny 
Podczas rewitalizacji Placu Wolności została zdemontowana gablota, w której znajdowały się 
ogłoszenia Urzędu. Mieszkańcy prosili mnie, żebym wystąpił z interwencją o zamontowanie 
ponownie tej gabloty, ponieważ nie wszyscy mają czas w Urzędzie na tablicy czytać ogłoszenia, a 
tutaj byłoby im po drodze. Moim zdaniem można by było ją umieścić przy skrzyżowaniu obok 
świerka, tam byłaby pomocna w uzyskiwaniu informacji przez mieszkańców. 
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Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny 
Czy już jest odpowiedź z Zarządu Dróg Wojewódzkich, chodzi mi o wylot z ulicy Pułaskiego w 
kierunku Żagania. Zwróciłem uwagę, że wyjeżdżając z ulicy Pułaskiego trafiamy prosto na 
studzienkę, która jest obniżona prawie o 10 cm, to grozi urwaniem koła.  
 
Ad. II pkt 3 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  

Pan Wojciech Kowal – Sołtys wsi Borowe 
1) Odnośnie dróg – w Borowem zostało wykonane prawie 2 km drogi, pobocze jest 

utwardzone, ale dalej woda nie ma gdzie spływać, gdyż krawędź rowu jest wyżej niż droga. 
2) Miałem pytanie mieszkańców, czy jest możliwość postawienia znaku ograniczenie tonażu 

do 10 ton. 
3) Państwo Andruszewscy zajmują się uprawą ziemi i ten pałac w żadnym stopniu nie jest im 

potrzebny. Pan Andruszewski chce to oddać po to, żeby Gmina miała wpływ na to co tam 
się dzieje. W związku z tym z mojej strony taki apel o przyjęcie działki. 

4) Państwo Andruszewscy mają też bardzo duży problem ze zwierzyną, oni chcą spokojnie 
pracować na roli i uprawiać ziemię. Wszelkie prośby o jakiekolwiek reakcje względem 
szkód w Urzędzie Wojewódzkim, czy Urzędzie Marszałkowskim sprowadzają się do 
wysyłania pism do Nadleśnictwa Wymiarki, które jest administratorem obwodu 
łowieckiego. Czy byłaby możliwość prawnej pomocy dla Państwa Andruszewskich w tym 
względzie. Państwo Andruszewscy są też dużym płatnikiem podatku gruntowego tak, że ta 
pomoc im się należy. 
 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – Gmina będzie miała taki sam problem jak pan 
Andruszewski, przepraszam, że wchodzę w słowo. 
 
Ad. II pkt 4 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu w 2015 roku 
 
Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – ogółem kwota kredytu nie ulega zmianie, ulegają  
zmianie kwoty przeznaczenia niniejszego kredytu tj. z tytułu  pokrycia  planowanego deficytu na 
dofinansowanie wydatków związanych z realizacją zadania inwestycyjnego pn. „Kompleksowy 
program poprawy bezpieczeństwa na drogach gminnych przez przebudowę nawierzchni i montaż 
urządzeń poprawiających bezpieczeństwo – etap III w miejscowościach: Czerna, Klików, 
Czyżówek, Szczepanów, Konin Żagański, Borowe, Kowalice, Wilkowisko, Żaganiec, Jankowa 
Żagańska, Iłowa” kwota 1.586.124 zł  była  poprzednio kwota 1.701.764 zł, na spłatę w 2015 roku 
wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczki kwota 673.876 zł  była poprzednio kwota 558.236 zł. 
Przedmiotowa zmiana podyktowana jest zmniejszeniem planowanego deficytu budżetu o kwotę 
115.640 zł.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Przewodniczący Rady podał, 
że uchwały organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych wskazują źródła, z których 
zobowiązania te zostaną pokryte oraz, że uchwały te zapadają bezwzględną większością głosów w 
obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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2) zmian uchwały budżetowej na rok 2015 Gminy Iłowa 
 
Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – w związku z rozliczeniem przez Urząd 
Marszałkowski w Zielonej Górze projektu pn.: „ Remont i wyposażenie świetlicy wiejskiej w 
Szczepanowie” zostaje zwiększony plan dochodów o kwotę 197.382 zł ( dział 010 rozdział 01041 § 
6298 ), co powoduje zwiększenie kwoty rozchodów o kwotę 115.640zł  z tytułu spłaty pożyczki 
zaciągniętej na wyprzedzające finansowanie w BGK, pozostała kwota 81.742 zł przeznaczona 
zostaje na częściowe zmniejszenie planu dochodów z tytułu wpływów z opłatnego nabycia prawa 
własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości ( dział 700 rozdział 70005 § 0770 ). 
W związku ze zmniejszeniem po przetargowej wartości zadania dotyczącego poprawy 
bezpieczeństwa na drogach gminnych etap III zostaje zmniejszony plan kwoty dotacji celowej z 
budżetu państwa o 37.339 zł ( dział 600 rozdział 60016 § 6330), któremu towarzyszy zmniejszenie 
planu wydatków na przedmiotowym zadaniu również o kwotę 37.339 zł ( dział 600 rozdział 60016 
§ 6050). 
W związku z powykonawczym zmniejszeniem wartości zadania, które dotyczy odnowy 
nawierzchni bitumicznej drogi powiatowej relacji Iłowa- Czyżówek zostaje zmniejszony plan 
wydatków o kwotę 60.625 zł na pomoc finansową dla Powiatu Żagańskiego ( dział 600 rozdział 
60014 § 6300 ) z przeznaczeniem na dalsze zmniejszenie planu dochodów z tytułu wpływów z 
opłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości ( dział 700 
rozdział 70005 § 0770 ). 
Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 5.192 zł z tytułu opłat dla Lasów Państwowych  za 
wyłączenia z produkcji leśnej ( dział 700 rozdział 70005 § 4430 ) pokrywa zwiększenie planu 
wydatków również o kwotę 5.192 zł z przeznaczeniem na wykonanie map i prac geodezyjnych ( 
dział 710 rozdział 71014 § 4300). 
Zwiększenie planu dochodów o kwotę 20.680 zł z tytułu opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu ( 
dział 756 rozdział 75618 §0480) przeznaczony zostaje na zwiększenie planu wydatków również o 
kwotę 20.680zł (dział 851 ), które dotyczą Programów Przeciwdziałania Alkoholizmowi i 
Zwalczania Narkomanii  tj.: 
- programów profilaktycznych 1.200 zł ( dział 85153 § 4300), 
- składek na ubezpieczenia społeczne 420 zł ( dział 85154 § 4110), 
- zakupu komputera ogólnie dostępnego dla osób pracujących w biurze komisji   
  2.373 zł ( rozdział 85154 § 4210), 
- zakupu materiałów na organizację Wieczoru Wigilijnego dla osób wykluczonych społecznie 3.000 
zł ( rozdział 85154 § 4210 ),  
- zakupu środków czystości i oklein na okna do  pomieszczeń biura komisji i Klubu AA 850 zł ( 
85154 § 4210), 
- organizację wypoczynku zimowego dla dzieci 12.000 zł ( 85154 § 4300), 
- programów profilaktycznych 800 zł ( 85154 § 4300),  
- opłat z tytułu usług telekomunikacyjnych 37 zł ( 85154 § 4360). 
Wpłaty z tytułu opłat za uczestnictwo w Uniwersytecie Trzeciego Wieku 
w kwocie 1.370 zł ( dział 921 rozdział 92109 § 0690) oraz wpłata darowizny 
w kwocie 150 zł ( dział 921 rozdział 92109 § 0960) przeznaczone zostają na zwiększenie planu 
wydatków Gminnego Centrum Kultury i Sportu z o kwotę 1.520 zł przeznaczeniem na zakup 
materiałów ( dział 921 rozdział 92109 § 4210).  
Ponadto w dziale 921 rozdział 92109 § 4210 zostaje zwiększony plan wydatków o kwotę 129 zł, 
który związany jest z przeznaczeniem Funduszu Sołeckiego sołectwa Czyżówek na zakup lampy na 
budynku świetlicy wiejskie. 
W wyniku zmian przeznaczenia Funduszy Sołeckich w sołectwie Czyżówek i w sołectwie 
Kowalice zostaje zwiększony plan wydatków w dziale 900 rozdział 90095 § 4210 o kwotę 871 zł, 
który jest wynikiem zmniejszenia planu wydatków o kwotę 129 zł ( sołectwo Czyżówek) i 
zwiększenia planu wydatków o kwotę 1.000 zł ( sołectwo Kowalice ) z przeznaczeniem na zakup 
ławek, któremu towarzyszy zmniejszenie planu wydatków o kwotę 1.000 zł w dziale 600 rozdział 
60016 § 4270.  



9 
 
Zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.855 zł, które dotyczą wpływów związanych z gospodarką 
odpadami ( dział 900 rozdział 90002 §§ 0690,0910). 
Pokrywa zwiększenie planu wydatków również o kwotę 1.855 zł i dotyczy  odbioru, transportu , 
zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych ( dział 900 rozdział 90002 § 4300). 
Zostaje zmniejszony plan wydatków w dziale 757 o kwotę 52.049 zł, na które składa się 
zmniejszenie w kwocie 2.049 zł planu dotyczącego odsetek od pożyczki na wyprzedzające 
finansowanie ( rozdział 75702 § 8119 ) oraz zmniejszenie planu o kwotę 50.000 zł ( rozdział 75702 
§ 8110 ) z tytułu odsetek od kredytów w związku ze zmniejszeniem WIBORU 3-miesięcznego od 
2,28% na dzień 30.09.2014 roku ( przyjętego do uchwały na 2015 rok)  do 1,65 % na dzień 
31.03.2015 roku, 1,72% na dzień 30.06.2015 roku, 1,73% na dzień 30.09.2015 roku.  
W związku ze zgłoszeniem przez Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej nadwyżki w  planie w 
stosunku do potrzeb Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej zostaje zmniejszony  planu wydatków w 
dziale 852 o kwotę 94.132 zł . 
W związku ze zgłoszeniem przez Dyrektora Szkoły Podstawowej w Szczepanowie nadwyżki w 
planie w stosunku do potrzeb zostaje zmniejszony plan wydatków w dziale 801 rozdział 80101  o 
kwotę 19.676 zł i w rozdziale 80103 zł  o kwotę 330 zł, przedmiotowe zmniejszenia związane są z 
kosztami pracowniczymi. 
Podobny charakter zmniejszeń planów wydatków mają zmniejszenia w planie Gimnazjum w Iłowej 
o kwotę 9.860 zł w dziale 801 rozdział 80110 i planie Przedszkola Miejskiego w Iłowej o kwotę 
22.452 zł w dziale 801 rozdział 80104.  
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 921 rozdział 92120 § 2720 o kwotę 15.000 zł dotyczy  
dotacji na dofinansowanie prac remontowych i konserwatorskich obiektów zabytkowych. 
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 926 rozdział 92601 § 6050 o kwotę 6.925 zł  dotyczy 
zadania związanego z ogrodzeniem boiska do piłki plażowej. 
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 754 rozdział 75414 § 6300 o kwotę 9.212 zł dotyczy 
pomocy finansowej przy zakupie nowoczesnego radiowego  systemu alarmowania i ostrzegania 
ludności.  
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 754 rozdział 75412 § 6050 o kwotę 2.000 zł na zadaniu, 
które dotyczy projektu budowlanego rozbudowy remizy.   
Ogólna kwota 231.636 zł zmniejszeń (z  poz.8, 9,10,11,12,13,14)  pokrywa zwiększenia planu 
wydatków z tytułu: 
- wprowadzenia zadania pn.” Montaż hydrantu przeciwpożarowego przy remizie w Borowem wraz 
przebudową towarzyszącego odcinka sieci wodociągowej” w kwocie 13.000 zł, ( dział 754 rozdział 
75412 §6050) ( -poz.14) 
- diet radnych o kwotę 14.400 zł ( dział 750 rozdział 75022 § 3030 ), 
- wynagrodzeń osobowych w świetlicy szkolnej w Iłowej o kwotę 7.798 zł (dział 854 rozdział 
85401 § 4010). 
- zakupu energii elektrycznej – oświetlenie ulic, placów i dróg o kwotę 29.000 zł (dział 900 rozdział 
90015 § 4260), 
oraz dalsze zmniejszenie o kwotę 167.438 zł planu dochodów z tytułu wpływów z opłatnego 
nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości ( dział 700 rozdział 
70005 § 0770 ). 
Zwiększenie planu dochodów na ogólną kwotę 47.683 zł w tym o kwotę: 
- 2.652 zł (dział 600 rozdział 60016 § 0970), 
-     92 zł ( dział 700 rozdział 70005§ 0470), 
- 2.547 zł ( dział 700 rozdział 70005§ 0750 ), 
-      23 zł ( dział 700 rozdział 70005 §0920 ) 
-    218 zł ( dział 700 rozdział 70005 § 0970), 
-        5 zł ( dział 750 rozdział 75011 § 2360), 
- 3.160 zł ( dział 756 rozdział 75615 § 0320 ), 
-  1.266 zł ( dział 756 rozdział 75615 § 0340), 
-  2.922 zł ( dział 756 rozdział 75616 § 0340 ), 
-  1.667 zł ( dział 756 rozdział 75616§  0690), 
-  2.632 zł ( dział 756 rozdział 75618 § 0590 ), 
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- 11.431 zł ( dział 801 rozdział 80104 § 0690), 
-   1.068 zł ( dział 852 rozdział 85202 § 0690), 
- 18.000 zł ( dział 900 rozdział 90095 § 0970 ) 
Pokrywa zmniejszenie planu dochodów na ogólną kwotę 47.683 zł w tym o kwotę: 
-  1.000 zł ( dział 756 rozdział 75615 § 0500), 
-  2.000 zł ( dział 756 rozdział 75616 § 0910 ), 
- 30.000 zł ( dział 900 rozdział 90019 § 0690), 
-     373 zł ( dział 801 rozdział 80110 § 0750 ) 
-       21 zł ( dział 801 rozdziały 80101,80104,80110, 80114 § 0920 ), 
-       34 zł ( dział 852 rozdział 85219 § 0920 ) 
-         6 zł  ( dział 921 rozdział 92109 § 0920 )     
oraz  dalsze zmniejszenie planu dochodów o kwotę 14.249 zł z  tytułu wpływów z opłatnego 
nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości ( dział 700 rozdział 
70005 § 0770 ). 
W wyniku dokonanych zmian plan dochodów  zostaje zmniejszony o kwotę 125.707 zł natomiast 
plan wydatków o kwotę 241.347 zł różnica pomiędzy zmniejszeniami równa się kwocie 115.640 zł 
i pokrywa spłatę pożyczki  zaciągniętej na wyprzedzające finansowanie w Banku Gospodarstwa 
Krajowego. 
W ramach zmian dokonanych niniejszą uchwałą zostaje wprowadzone zadanie dotyczące 
rozbudowy oświetlenia ulicznego ul Żagańska – projekt w kwocie 38.908 zł zmniejszając plan na 
zadaniu pn. „ Przebudowa oświetlenia ulicznego w Czernej – projekt” ( dział 900 rozdział 90015 § 
6050 ). 
W wyniku dokonanych zmian Zarządzeniami Burmistrza, które mają odzwierciedlenie w 
załączniku Nr 3 dokonano: 
- zmniejszenia o kwotę 160 zł planu projektu pn” Remont i wyposażenie świetlicy wiejskiej w 
Szczepanowie”,  
- wprowadzono jako wydatki majątkowe w kwocie 11.384 zł zmniejszając wydatki bieżące zakup i 
montaż wiat przystankowych w miejscowościach Klików, Borowe, Szczepanów, 
- wprowadzono zadanie w kwocie 5.025 zł wymiana słupów oświetleniowych w rejonie ul. 
Ogrodowej, po otrzymaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu w sprawie przeznaczenia rezerwy 
celowej dotyczącej inicjatywy lokalnej. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

3) przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych dla gminy 
Iłowa na 2016 rok  

Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – w projekcie, 
który macie Państwo przed sobą na skutek konsultacji z Panią Mecenas nastąpiły zmiany jeżeli 
chodzi o zapis § 2. Podstawy prawne – chciałabym nowy zapis padać Państwu: „§ 2. Podstawy 
prawne opracowania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych stanowią: 
1) ustawa z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi; 
2) Narodowy Program Zdrowia na lata 2016 – 2020, z uwzględnieniem celów operacyjnych 

dotyczących profilaktyki – ograniczenie upowszechniania użycia alkoholu, tytoniu i innych 
substancji psychoaktywnych oraz zapobieganie uzależnieniom behawioralnym. Przy realizacji 
zadań wpisujących się w ten cel operacyjny konieczna jest koordynacja i korzystanie 
z programów: Narodowy Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
Krajowy Program Przeciwdziałania Narkomanii, Narodowy Program Zwalczania Narkomanii, 
Narodowy Program Zwalczania chorób Nowotworowych, Program Bezpieczna i Przyjazna 
Szkoła; 
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3) ustawa z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (tekst jednolity Dz. U. z 2015 poz. 
163 z późn. zm). 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu profilaktyki wraz z preliminarzem przedstawiłam na 
posiedzeniach wszystkich komisji, chciałabym tylko przedstawić cele i zadania programu. 
Cele programu - Rada Miejska w Iłowej świadoma zagrożeń, jakie niesie spożywanie napojów 
alkoholowych i uwzględniając trzeźwość jako niezbędny warunek moralnego i materialnego dobra 
gminy przyjmuje następujące cele gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych: 
a) tworzenie warunków sprzyjających realizacji potrzeb, których zaspokojenie motywuje do 

powstrzymania się od spożywania alkoholu, 
b) działalność wychowawczą i informacyjną, 
c) ograniczenie dostępności alkoholu, 
d) leczenie i rehabilitację uzależnionych od alkoholu, 
e) zapobieganie negatywnym skutkom spożywania alkoholu oraz ich usuwanie, 
f) udzielanie pomocy rodzinom dotkniętym problemem alkoholowym: 

- materialnej, 
- prawnej, 
- psychologicznej, 

g) podejmowanie interwencji w związku z naruszaniem zakazów zawartych w ustawie z dnia 
26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. 

Zadania programu są zawarte w § 7. tj.: zwiększenie dostępności pomocy,  udzielenie pomocy 
rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, działalność wychowawcza, ograniczenie 
dostępności alkoholu,  wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych 
służących rozwiązywaniu problemów alkoholowych. Chciałabym poprosić Państwa o poprawkę w 
§ 9 ust. 2. ponieważ w projekcie wpisałam za małą ilość zer, przeczytam ten punkt w całości. 
„§ 9. 2. Finansową podstawę realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych stanowią dochody gminy z opłat, o których mowa w art. 18 ustawy 
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, które na 2016 są prognozowane 
w wysokości 150.000,00 zł. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

4) przyjęcia gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla gminy Iłowa na 2016 
rok 

Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – podstawy 
prawne opracowania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii stanowią: 
1) ustawa z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii; ( Dz. U. 2005 nr 179, poz.1485) 
2) Krajowy Program Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2011-2016, z dnia 22 marca 2011 r. 

(Dz. U. z 2011 r. Nr 78 poz. 428); 
3) Wojewódzki Program Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2011- 2016 przyjęty przez Sejmik 
Województwa Lubuskiego uchwałą Nr IV/23/10, z dnia 20 grudnia 2010 r.  Gminny Program 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2016 określa lokalną strategię w zakresie diagnozy, 
profilaktyki oraz minimalizacji szkód społecznych i indywidualnych, wynikających z braku wiedzy 
o szkodliwości nadużywania narkotyków jak również innych środków psychoaktywnych. Zgodnie 
z art.10 ust.1 wyżej cytowanej ustawy przeciwdziałanie narkomanii należy do zadań własnych 
gminy, obejmujących szczegółowe zadania. Wszystkie zadania oraz preliminarz wydatków 
szczegółowo omówiłam na posiedzeniach wszystkich komisji. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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5) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków na rok 2016 w miejscowościach Iłowa, Czerna, Czyżówek, Jankowa Żagańska, 
Konin Żagański, Szczepanów, Wilkowisko i Żaganiec  

 
Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej – projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków został opracowany zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i 
zbiorowym odprowadzaniu ścieków oraz rozporządzeniem ministra budownictwa w sprawie 
określenia taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Zgodnie z tym rozporządzeniem w 
kalkulacji taryf uwzględniono koszty poniesione w kolejnych 12 miesiącach przed złożeniem 
wniosku tj. od 1 października 2014 r. do 30 września 2015 r. powiększone o wskaźniki 
ekonomiczne zgodnie z cytowanym wyżej rozporządzeniem podzielone przez ilość sprzedanej 
wody i ilość odebranych ścieków, w wyniku czego otrzymano stawki przedstawione w taryfie. 
Taryfa zawiera również wliczone koszty amortyzacji urządzeń odprowadzania i oczyszczania 
ścieków przeznaczone na modernizację urządzeń zgodnie z podpisanym porozumieniem z Gminą 
Iłowa. Zgodnie z prowadzoną w zakładzie ewidencją księgową w taryfach wyodrębniono 
następujące grupy taryfowe: 

1) gospodarstwa domowe i pozostali odbiorcy z ujęcia wody z Stacji Uzdatniania Wody Iłowa 
obejmujący swoim zasięgiem miejscowość Iłowa oraz Czerna i Czyżówek. 

2) gospodarstwa domowe i pozostali odbiorcy z ujęcia wody z Stacji Uzdatniania Wody 
Szczepanów obejmujący swoim zasięgiem Szczepanów, Konin, Jankowa, Wilkowiska i 
Żaganiec. 

3) grupa taryfowa usług odprowadzania zbiorowego ścieków obejmujący Iłowę. 
Zgodnie z ustawą taryfy zostały sprawdzone przez Burmistrza pod względem prawidłowości ich 
sporządzenia zgodnie z przepisami prawa i czy wszystkie koszty zostały szczegółowo 
przeanalizowane przez wszystkie Komisje Rady Miejskiej. W szczególności Komisja Rewizyjna 
miała swoje posiedzenia w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej i szczegółowo 
przeanalizowała przedstawione teraz Państwu do zatwierdzenia taryfy. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

6) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków na rok 2016 w miejscowości Borowe  

Pan Wojciech Kaczmarski –  Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – zgodnie z 
przepisami ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków 
przedsiębiorstwo wodociągowe w terminie 70 dni przed planowanym dniem wejścia taryf w życie, 
przedstawia Burmistrzowi wniosek o ich zatwierdzenie. W przypadku taryfy zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę tym przedsiębiorstwem wodociągowym jest Wójt Gminy Wymiarki. Taki też 
wniosek został złożony w terminie. Rada gminy w terminie 45 dni od dnia złożenia wniosku 
zobowiązana jest podjąć uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf, bądź o odmowie zatwierdzenia 
taryf w przypadku stwierdzenia, że taryfy zostały wyliczone nieprawidłowo. W wyniku weryfikacji 
złożonego wniosku ustalono, że został on złożony w wymaganym terminie i został sporządzony 
prawidłowo pod względem formalno – prawnym. Zweryfikowano również proponowaną stawkę 
taryfy, została ona wyliczona prawidłowo. Wniosek o zatwierdzenie taryfy przewiduje dwie grupy 
odbiorców. Pierwsza grupa odbiorców to są odbiorcy wody przeznaczonej do spożycia na cele 
socjalno – bytowe, druga grupa odbiorców to są odbiorcy wykorzystujący wodę na potrzeby 
produkcji. W przypadku pierwszej grupy cena 1m

3
 wody została ustalona na poziomie 4,00 złotych, 

natomiast dla drugiej grupy 4,05 złotych i są to stawki nie zmienione w stosunku do roku 
poprzedniego.  
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Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
za przyjęciem uchwały głosowało – 8 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 7 (Fr. Przynoga, W. Gajda, M. Jakubowicz, M. Żołnowska, K. Siudy, 
T. Słomiński, Z. Sygnowski) 

 
7) wysokości opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej 

Pan Wojciech Kaczmarski –  Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – zgodnie z ustawą 
o gospodarce komunalnej w art. 4 mowa jest o tym, że organ stanowiący jednostek samorządu 
terytorialnego, w naszym przypadku Rada Miejska w Iłowej postanawiają m.in. o sposobie 
ustalania cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej. Jedną z takich 
usług jest oczyszczenie ścieków dowożonych do punktu zlewnego oczyszczalni ścieków. Wysokość 
proponowanej opłaty została wyliczona na podstawie kosztów poniesionych przez ZGKiM w 
Iłowej za poprzedni rok obrachunkowy i ilość zrzuconych ścieków. Jest to podobna zasada jak przy 
ustalaniu taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków. W wyniku weryfikacji 
stawki ustalono, że proponowana opłata w wysokości 4,08 brutto/1m

3
 została wyliczona 

prawidłowo. W związku z powyższym konsekwencja jest przedłożona do podjęcia uchwała. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 24.11.2015 r. – 01.12.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
za przyjęciem uchwały głosowało – 14 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (P. Szymczak) 
 

8) uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Iłowa  

Pan Edward Lesiak –  Przewodniczący Komisji Doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej – w 
związku z wejściem w życie nowej ustawy, która zmienia zakres zadań Gminy w sprawie 
utrzymania czystości i porządku przed Gminą stanął obowiązek dokonania zmian, uchwalenia 
nowych uchwał. Została powołana Komisja Doraźna, która zajęła się tymi projektami uchwał. Na 
dzień dzisiejszy przedkładam dwa projekty uchwał tj. w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Iłowa, w której zawarto większość parametrów, które są 
niezbędne do dalszych prac nad innymi kalkulacjami, przeliczeniami, ogłaszaniem przetargu, które 
przed Gminą niebawem. Co prawda ustawa mówi, że należy zakończyć te prace do końca lipca 
przyszłego roku jednak, żeby odpowiednie komórki organizacyjne Urzędu mogły podjąć prace 
związane z ogłaszaniem przetargu stąd przyśpieszenie w tych kwestiach. Wszyscy Państwo 
zostaliście zapoznani z projektem uchwały. Chciałbym tylko powiedzieć, że są tu określone 
minima, które zawsze dają nam furtkę do podwyższenia. W związku z tym, że Sanepid pozytywnie 
wyraził swoją opinię w sprawie tej uchwały z uwzględnieniem paragrafu 11. Wobec powyższego 
Komisja Doraźna na swoim posiedzeniu zaproponowała nowe brzmienie tego paragrafu zgodnie z 
sugestia Sanepid-u. I tak:  „§ 11. Właściciel nieruchomości ma obowiązek: 

1) zapewnienia systematycznego czyszczenia, mycia i dezynfekcji pojemników do gromadzenia 
odpadów komunalnych – każdorazowo po stwierdzeniu takiej konieczności (z uwzględnieniem 
większej częstotliwości w okresie letnim); 

2) utrzymywać pojemniki na odpady w takim stanie sanitarnym i technicznym, aby korzystanie 
z nich mogło odbywać się bez przeszkód i powodowania zagrożeń dla zdrowia użytkowników.” 

To są te poprawki, które Komisja Doraźna naniosła w dniu dzisiejszym i w związku z tym 
przedkładam projekt uchwały z nowym brzmieniem paragrafu 11. 
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Głosowanie poprawki: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 24.11.2015 r. – 01.12.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

9) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi 

 
Pan Edward Lesiak –  Przewodniczący Komisji Doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej – tak jak 
mówiłem wcześniej jest to kolejna uchwała, która podlega ponownemu przyjęciu. W stosunku do 
poprzedniej uchwały zmienia się tylko zapis w § 1 ust. 3 lit. a) gdzie komisja wprowadziła 
możliwość uiszczania opłaty gotówkowej nie tylko w kasie Urzędu Miejskiego w Iłowej, ale 
również w banku na konto wskazane przez gminę. Tym się różni w szczegółach od poprzedniej 
uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 24.11.2015 r. – 01.12.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

10) wprowadzenia opłaty od posiadania psów oraz określenia zasad ustalania oraz terminy 
płatności i wysokość stawki opłaty od posiadania psów  

 
Pani Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji - zgodnie z art. 18a ustawy 
o podatkach i opłatach lokalnych Rada gminy może wprowadzić opłatę od posiadania psów. Opłatę 
pobiera się od osób fizycznych posiadających psy.  
W przypadku wprowadzenia opłaty od posiadania psów proponowana wysokość tej opłaty wynosi 
25 zł rocznie od każdego psa. Z terminem płatności do 15 marca każdego roku. Ponadto po 
uzgodnieniu treści projektu uchwały z Panią mecenas wprowadzić należy autopoprawkę polegającą 
na usunięciu z tytułu słowa „poboru” bowiem ogólne  zasady poboru określone już zostały w 
ustawie ordynacja podatkowa oraz o usługach płatniczych z których wynika, iż wpłat z tytułu 
podatków i opłat lokalnych dokonuje się w kasie urzędu lub na rachunek bankowy urzędu ponadto 
rada może zarządzić pobór  opłat w drodze inkasa co następuje na podstawie odrębnej uchwały. 

Pan Edward Lesiak – Radny –  przy szczegółowym omawianiu tej uchwały w Komisji 
Rewizyjnej byliśmy najpierw za nie wnoszeniem uchwały pod obrady, bo ściągalność tej opłaty jest 
znikoma. Większe są koszty związane z funkcjonowaniem tego jak wpływy. Mam taki apel do 
radnych, pracowników, żeby przeprowadzić taką akcję w swoich środowiskach lokalnych, 
maksymalnie propagującą potrzebę zapłacenia opłaty za swojego pupila, bo jeśli przyszły rok 
pokaże, że płatność będzie podobna, to trzeba będzie się zastanowić nad dalszym utrzymywaniem 
tej opłaty.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 24.11.2015 r. – 01.12.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 
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Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
za przyjęciem uchwały głosowało – 9 radnych 
przeciw – 5 (K. Siudy, T. Słomiński, Fr. Przynoga, I. Krawczyk, P. Szymczak) 
wstrzymujących się – 1 (W. Leszcz) 
 

11) zarządzenia poboru opłaty od posiadania psów w drodze inkasa, określenia inkasentów 
i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

 
Pani Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji – na podstawie art. 19 pkt 
2 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych rada gminy może zarządzić pobór tych opłat w drodze 
inkasa oraz określić inkasentów i wysokość wynagrodzenia za inkaso; Jako inkasentów na terenie 
naszej gminy proponuje się sołtysów poszczególnych miejscowości a proponowane wynagrodzenie 
za inkaso wynosi 10 % od zainkasowanych wpłat.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 24.11.2015 r. – 01.12.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
za przyjęciem uchwały głosowało – 12 radnych 
przeciw – 0  
wstrzymujących się – 3 (W. Leszcz, T. Słomiński, K. Siudy) 
 

12) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
 
Pani Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji – zgodnie z art. 5 ust. 1 
ustawy  o podatkach i opłatach lokalnych rada gminy określa wysokość stawek podatku od 
nieruchomości. 
Proponowane w projekcie uchwały stawki podatku od nieruchomości, są zgodne z górną granicą 
tych stawek, przewidzianą w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych, 
Wysokość proponowanych stawek pozostaje na poziomie bieżącego roku, czyli nie zostają 
podwyższone z uwagi na spadek ( 1,2 %) cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie 
pierwszego półrocza 2015 r., w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. Ponadto 
zostaje wprowadzona nowa stawka dotycząca gruntów niezabudowanych objętych obszarem 
rewitalizacji w proponowanej wysokości 3 zł za 1 m

2
. Do wprowadzenia tej stawki obliguje nas art. 

37 pkt 2 nowej  ustawy z dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji  która to wprowadza zmianę w 
art. 5 ust. 1 pkt 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych polegającą na wprowadzeniu dodatkowej 
stawki dla gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji. Zmiana ta powoduje 
konieczność określenia przez Radę Miejską wysokości tej stawki.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 24.11.2015 r. – 01.12.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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13) zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso 

 

Pani Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji – na podstawie art. 6 ust. 
12 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, art. 6b ustawy o podatku rolnym, art. 6 ust. 8 ustawy o 
podatku leśnym   Rada gminy może zarządzać pobór podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego 
od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczać inkasentów i określać wysokość 
wynagrodzenia za inkaso. Jako inkasentów na terenie naszej gminy proponuje się sołtysów 
poszczególnych miejscowości a proponowane wynagrodzenie za inkaso wynosi 7 % od 
zainkasowanych wpłat.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 24.11.2015 r. – 01.12.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

14) określenia wzorów formularzy informacji o podmiotach i przedmiotach 
opodatkowania oraz deklaracji na podatek od nieruchomości, podatek rolny i podatek 
leśny 
 

Pani Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji –  zgodnie z ustawą o 
podatkach i opłatach lokalnych, ustawa o podatku rolnym i leśnym Rada gminy określa, w drodze 
uchwały, wzory formularzy. W formularzach będą zawarte dane dotyczące podmiotu i przedmiotu 
opodatkowania, niezbędne do wymiaru i poboru poszczególnych podatków. Nowe wzory 
formularzy dostosowane zostały do zmian wprowadzanych w przepisach dotyczących podatku od 
nieruchomości, rolnego i leśnego. m.in. nadano ustawowe brzmienie stawce dla gruntów pod 
wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i 
zbiorników sztucznych oraz wprowadzono nową stawkę dla gruntów niezabudowanych objętych 
obszarem rewitalizacji.  Ponadto zmienił się ich układ tabelaryczny  który został dostosowany do 
potrzeb podatników i organu podatkowego.   

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 24.11.2015 r. – 01.12.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

15) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
 

Pani Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji –  w uchwale Rady 
Miejskiej w Iłowej nr 76/7/XV/15 uchwalonej w dniu 10 listopada 2015 r. w tabelach 
umieszczonych w § 2, 4 i 6 zostały zauważone błędy: 

1) przez Regionalną Izbę Obrachunkową (organ nadzoru) dotyczącą tabel zamieszczonych w 

- § 4; w wierszu 9 jest „trzy osie:” a powinno być „trzy osie i więcej:" 

- § 6; w wierszu 13 jest „trzy osie:” a powinno być „trzy osie i więcej:" 

2) w tabelach umieszczonych w § 2, 4 i 6 w kolumnie 3 w wierszu 2 w opisie kolumny 
zamiast wyrazu "wównoważne" powinien być wyraz "równoważne." 
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3) w § 7, dotyczącym podatku od autobusów doprecyzowano, że ilość miejsc do siedzenia, od 
której zależy wysokość podatku, nie obejmuje miejsca do siedzenia kierowcy. 

Projekt uchwały zawiera poprawki o których mowa powyżej w uchwale 76/7/XV/15. W 
pozostałym zakresie treść § 2, 4 i 6 pozostają bez zmian. Zgodnie z zapisem § 3 projektu uchwały, 
uchwała zmieniająca wejdzie w życie z dniem 1 stycznia 2016 r., a więc z dniem wejścia w życie 
uchwały 76/7/XV/15. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 24.11.2015 r. – 01.12.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II pkt 5 
Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  
za przyjęciem protokołu głosowało – 15 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 

Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odnośnie pałacu w Borowem – z całym szacunkiem dla 
rolnika z Gminy Iłowa, dla którego mam ogromny szacunek i uznanie, to mimo wszystko argument 
Panie Sołtysie taki, że płaci podatki, że mamy w tej sprawie pomoc nie jest dla mnie przekonujący. 
Generalnie powinniśmy pomóc każdemu mieszkańcowi Gminy Iłowa w potrzebie, czy dużemu 
przedsiębiorstwu w trudnych sprawach. Waga tematu jest poważna więc wolałbym, żeby nie 
używać argumentu tego, który podchodzi pod szantaż. Oczywiście spotkaliśmy się z Panem 
Andruszewskim, które to spotkanie zainicjował Pan Zygmunt Sygnowski, od tamtej pory wiele się 
nie wydarzyło w tej sprawie. Zasięgaliśmy opinii prawnej, jakie są możliwości, jesteśmy otwarci, 
żeby pomóc. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej przedstawi Państwu zapisy ustawy, która 
przewiduje możliwość wykreślenia z rejestru zabytków pod pewnym rygorem, bo taka możliwość 
istnieje, ale to jest bardzo trudne do przeprowadzenia. Jesteśmy zainteresowani, żeby w przypadku 
tego miejsca w Borowem taka decyzja zapadła, gdyż zmiana właściciela nie rozwiąże problemu. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – przepisy prawne 
oczywiście przewidują taką możliwość, żeby obiekt budowlany, który jest w tej chwili w rejestrze 
zabytków z tego rejestru wykreślić. Mówi o tym art. 13 ust.1 ustawy o ochronie zabytków i opiece 
nad zabytkami, który jakby jasno precyzuje, że zabytek wpisany do rejestru zabytków, który uległ 
zniszczeniu w stopniu powodującym utratę jego wartości historycznej zostaje skreślony z rejestru 
zabytków. Jest to jakby obligatoryjne, nie ma tutaj mowy o tym, że może zostać skreślony tylko, że 
zostaje skreślony. To co tutaj najwięcej trudności przysparza właścicielowi tych nieruchomości to 
jest niestety opinia o stopniu tego zniszczenia i tym samym o zakwalifikowaniu do wykreślenia, 
niestety ta opinia Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków jest uznaniowa. Bardzo pomocne są w 
takim przypadku różnego typu ekspertyzy, taką najmocniejszą ekspertyzą, która mogłaby być 
pomocna to jest ekspertyza świadcząca o tzw. śmierci technicznej obiektu. W przypadku obiektu w 
Borowem ta śmierć techniczna niewątpliwie nastąpiła już bardzo dawno i myślę, że z taką 
ekspertyzą problemu by nie było. Natomiast pod względem formalnym  decyzję o wykreśleniu z 
rejestru zabytków podejmuje właściwy minister i odbywa się to na wniosek inwestora, bądź na 
wniosek właściciela, bądź z urzędu. Tutaj nie liczyłbym na dobrą wolę, że nastąpi to z urzędu. Więc 
tutaj na pewno właściciel musiałby wystąpić z takim wnioskiem.  

W przerwie rozmawiałem z Panem Sołtysem podobno taki wniosek do ministra już został złożony i 
właściciel czeka na rozstrzygnięcie. Na tą chwilę nie pozostaje nic innego jak czekać na decyzję 
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ministra. Natomiast jeżeli chodzi o pomoc Gminy w tym temacie wydaje się, że mamy tutaj 
naprawdę ograniczone pole manewru, żeby wręcz nie powiedzieć, że nie możemy zrobić nic. Bo 
ani my jako Gmina nie zlecimy takiej ekspertyzy, która by świadczyła o tej śmierci technicznej, ani 
my jako Gmina nie możemy wystąpić z wnioskiem o wykreślenie tej nieruchomości z rejestru 
zabytków, więc tak jak mówiłem mimo całej sympatii i przychylności dla Pana Andruszewskiego 
nie jesteśmy w stanie mu pomóc. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – proszę Państwa bardzo proszę otwieram dyskusję, jeżeli ktoś 
ma zdanie na ten temat to bardzo proszę się wypowiedzieć. Ja uczestniczyłem w posiedzeniu 
Komisji ds Publicznych i ta sprawa wzbudzała dużo emocji, więc bardzo proszę rozmawiajmy o 
tym, żeby sobie tą sprawę wyjaśnić. Z tego co my możemy zrobić, to napisać list intencyjny 
popierający wniosek Pana Andruszewskiego do ministra, do nowego ministra. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – czy jest określony czas  na 
odpowiedź ze strony ministerstwa? 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – jest to w formie 
decyzji administracyjnej, więc tutaj minister jest zobligowany stosować przepisy kpa, czyli 30 dni, 
w sprawach szczególnie skomplikowanych 60 dni.  

Pan Edward Lesiak – Radny – jeżeli wojewódzki konserwator zabytków nie zmieni swojej opinii, 
to minister nic tu nie zrobi.  

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – o ile pismo zostało wystosowane do ministra, o czym nic mi 
nie wiadomo, to może dajmy czas.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – możemy skontaktować się z Panem Andruszewskim 
poprosić o to pismo, które on wysłał do ministra i możemy list poparcia względem tego wniosku 
wystosować do ministra.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o interpelacje związane z naprawą na placu 
zabaw i częstszym przeglądem, to jak najbardziej jest to zasadne, raczej staramy się reagować na 
bieżąco jeżeli ktoś zgłasza usterkę. Ponadto przeanalizujemy z Kierownikiem ZGKiM, czy jest w 
stanie w ramach posiadanych sił i środków takie prace wykonywać.  

Odnośnie interpelacji Pana Lesiaka związanej z wycinką gałęzi przy stacji transformatorowej w 
Jankowej, zlecenie zostało przekazane do ZGKiM.  

Jeśli chodzi o informację w sprawie pomysłu związanego z transportem kolejowym z Jeleniej Góry 
do Żagania przez Jankowę Żagańską, rozmawiałem bezpośrednio z Zastępcą Dyrektora 
Departamentu Infrastruktury i Komunikacji w Urzędzie Marszałkowskim. Pani poinformowała 
mnie, że konsultacje planu transportu w obrębie województwa skończyły się 30 września br. i 
poinformowała mnie również, że jest to z powodów technicznych niemożliwe. Ale w przyszłym 
roku też będą odbywały się konsultacje i tak jak Pan słusznie zauważył tematem warto też 
zainteresować radnych Powiatu, radnych Sejmiku. Oficjalne pismo w tej sprawie zostanie wysłane. 

Jeśli chodzi o zapytanie dot. przycinki gałęzi przy przedszkolu podobnie jak w przypadku szkoły 
będziemy reagowali. Bardzo proszę te informacje zgłaszać, niekoniecznie trzeba czekać do sesji, 
może moglibyśmy szybciej te prace wykonać.  

W sprawie zastoiska wody przy drodze Nr 300 wielokrotnie informowaliśmy Zarząd Dróg 
Wojewódzkich na spotkaniach, na oględzinach przy okazji innych miejsc, natomiast oficjalnie 
chyba nie wystosowaliśmy jeszcze pisma do Zarządu Dróg Wojewódzkich w tej sprawie, ale na 
pewno to zrobimy. Podobnie w przypadku zastoiska wody przy „Vitrosiliconie” oraz  w sprawie 
skrzyżowania ul Pułaskiego – Żagańska również.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny – w uzupełnieniu wniosku chciałem dodać, że moim zdaniem  
jest to przedłużenie chodnika, ponieważ ludzie niepełnosprawni chodzący o laskach, czy z 
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balkonikami jeżeli jest tam ta kałuża muszą wyjść na środek jezdni, to stwarza zagrożenie, może  
być wypadek.  

Pan Artur Mutwil – Radny – ale w przyszłym roku ta droga będzie robiona. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – mówiłem Państwu, że w przyszłym roku rzeczywiście 
Zarząd Dróg Wojewódzkich planuje inwestycję tj. ulicę Żagańską od autostrady do skrzyżowania z 
ulica Sportową. Na ten odcinek jest dokumentacja, a drugi odcinek do połączenia z ulicą Kolejową 
od ulicy Sportowej będzie realizowany (przynajmniej takie mam informacje z ZDW) pod 
warunkiem osiągnięcia oszczędności po tym przetargu na realizację tego odcinka od autostrady do 
ulicy Sportowej. To będzie w ramach zwykłego remontu dlatego nie wymaga dokumentacji.  

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej – 
odnośnie interpelacji, którą zgłosił Pan Siudy rozumiem, że chodzi o drzewo rosnące w Parku, które 
jest w złym stanie. W miesiącu wrześniu dokonaliśmy przeglądu całego drzewostanu wspólnie z 
pracownikiem Urzędu odpowiedzialnym za ochronę przyrody, a także z przedstawicielem 
Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody. W wyniku tego przeglądu wystosowaliśmy wniosek na 
wycinkę 23 drzew. W międzyczasie 1 drzewo zostało przewrócone w wyniku wichur, z tych 
zakwalifikowanych przez nas, jest już zezwolenie na wycięcie 21 drzew, na 2 drzewa Konserwator 
Przyrody odrzucił wniosek. Także będziemy sukcesywnie to realizować. Jeszcze prosiłbym 
Państwa o wyrozumiałość jeżeli w wyniku wywrotów drzewo leży przez jakiś czas, my tylko 
udrażniamy alejki, a procedura jest taka, że musimy wykonać dokumentacje fotograficzną, wysłać 
do Zielonej Góry do Konserwatora Przyrody, to trochę trwa. Dopiero możemy drzewo usuwać na 
wyraźne zezwolenie Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody. Ponadto chciałbym poinformować 
Państwa, że ze względu na częste wichury występujące Park jest zamykany podczas silnych 
wiatrów ze względu na bezpieczeństwo.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odnośnie interpelacji dot. dwóch tablic informacyjnych, 
prace naprawcze tablicy przy „Mostku Miłości” zrobimy sami, natomiast jeśli chodzi o tablicę 
informacyjną z Placu Wolności zastanowimy się nad jej lokalizacją. Myślę, że postawimy ją w 
miejscu najbardziej uczęszczanym przez mieszkańców.  

Jeśli chodzi o wyrównanie poboczy przy „Schetynówkach” jak sugerował Pan Radny Siudy 
będziemy rozmawiać z firmą o tym, żeby te pobocza wyrównała. Również o drodze w Borowem 
jak zasugerował Pan Sołtys. Mówił o tym też przed samą inwestycją Pan Radny Sygnowski, że 
może to skomplikować sytuację, ponieważ nasyp, który tam jest z dwóch stron jest wyżej niż 
pobocze. Myślę, że w ramach bieżącego utrzymania dróg moglibyśmy wyregulować tę wysokość, 
ale to moglibyśmy zrobić dopiero w przyszłym roku. Jeśli chodzi o ustawienie znaku z zakazem 
wjazdu samochodów powyżej 10 ton, to jak najbardziej jest to słuszny wniosek, zrobimy zmianę 
organizacji Ruchu i takie znaki w tym miejscu ustawimy.  

Odnośnie tematu, który poruszył Pan Radny Słomiński, żeby lekarzy specjalistów w Gminie Iłowa 
było więcej, przypominam na początku kadencji również dyskutowaliśmy o tym na pewno na 
posiedzeniach komisji. Występowaliśmy z pismem do Narodowego Funduszu Zdrowia, który 
odpisywał, że nie ma takiej mocy, żeby spowodować, żeby lekarze specjaliści pojawili się na 
terenie Gminy Iłowa. Prosiłem też chyba dwa tygodnie temu Panią Annę Michalczuk, żeby 
wykorzystując swoją wiedzę porozmawiała z Dyrektorem NFZ, Pani Anna była kiedyś Starostą 
Powiatu Żagańskiego więc tematy służby zdrowia dosyć dobrze rozpoznaje. Po rozmowie z 
Dyrektorem NFZ otrzymaliśmy taką informacje, że Gmina musiałaby sama znaleźć takich lekarzy 
specjalistów, którzy mieliby podpisane już umowy z NFZ i byliby chętni taką pracę podjąć na 
terenie Gminy Iłowa z tym, że z reguły jest tak, że ci lekarze mają już podpisane umowy, działają 
gdzieś w innym miejscu i te tzw. limity, które mają w ramach tych umów wykorzystują w tamtym 
miejscach. Trzeba by było znaleźć takiego specjalistę, który nie wykorzystuje tych limitów w 
innym miejscu, żeby mógł te limity wykorzystać na terenie Gminy Iłowa.  

W Gozdnicy, która była podana jako przykład jest jeden specjalista, ale też ginekolog, który ma tam 
podpisaną umowę od kilku lat. Ja wolałbym też, żeby tacy specjaliści jak ginekolodzy byli na 
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terenie Gminy Iłowa, kto wie może za pośrednictwem prasy taki komunikat, odezwę do lekarzy 
specjalistów warto by sformułować, trzeba by tylko przygotować jakieś miejsce dla nich. Myślę, że 
to jest dobry pomysł, będziemy w kontakcie z Gazetą Lokalną i Regionalną. Nie wiem, czy to 
Państwa satysfakcjonuje, może macie Państwo inne pomysły. Nasze możliwości tak jak w 
przypadku pałacu w Borowem jeśli chodzi o lekarzy specjalistów też są ograniczone, ale można 
spróbować, ale jest to oczywiście niezależne trochę od nas.  

Pan Tomasz Słomiński – Radny – jeśli chodzi o pomieszczenia to nie byłoby z tym żadnego 
problemu? Te pomieszczenia wynajmujemy dla takich lekarzy? 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – w tej chwili nie przychodzi mi do głowy żadne 
pomieszczenie, które moglibyśmy udostępnić nieodpłatnie.  

Pan Krystian Siudy – Radny – przede wszystkim może należałoby zacząć od tego, że mamy dwie 
praktyki na terenie gminy, czy ewentualnie wyrażali by chęć, żeby takich lekarzy przyjąć i 
udostępnić im w swoich pomieszczeniach miejsce. Jeżeli tak to ewentualnie wtedy z takim 
komunikatem wystąpić.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – praktycznie lekarze, którzy prowadzą praktykę lekarską na 
terenie Gminy Iłowa mają lepszy kontakt z lekarzami specjalistami. 

Pani Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza – Pani Dyrektor NFZ w rozmowie podkreślała, że 
ze specjalistami jest olbrzymi problem w województwie lubuskim. My nie jesteśmy środowiskiem 
akademickim jak Dyrektor NFZ podkreśliła. Sami Państwo wiecie w jakich kolejkach trzeba czekać 
do specjalistów, bo ich jest po prostu za mało. Pani Dyrektor NFZ sugerowała, że jeżeli jesteście  w 
stanie sami rozpropagować, zachęcić co będzie na pewno trudne, ale możemy próbować.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – sprawę mamy otwartą, być może na posiedzeniach komisji 
informacjami będziemy mogli się podzielić.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odnośnie dziur w drodze powiatowej na skrzyżowaniu ulic 
Ogrodowa – Żaków oczywiście wniosek prześlemy.  

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych. 

Pan Burmistrz udzielił odpowiedzi w sprawie dot. drogi i znaku ograniczenia prędkości omawiając 
pkt 6). Natomiast jeżeli chodzi o problem szkód wyrządzanych przez zwierzynę leśną rolnikom to 
jest problem, który dotyka większość upraw rolnych, które na terenie gminy występują. Na każdym 
spotkaniu wiejskim rolnicy tę sprawę poruszają. Tak się składa, że w Polsce ten problem nie jest 
uregulowany do końca prawnie jeśli chodzi o uzyskanie odszkodowania za wyrządzone przez 
zwierzynę szkody. Rzeczywiście instytucje wojewódzkie odsyłają do nadleśnictw 
odpowiedzialnych za określony teren, a nadleśnictwa odsyłają do kół łowieckich, które w swoich 
statutach właśnie mają wpisane wypłacanie odszkodowań rolnikom. To jest sprawa bardzo 
skomplikowana, na jednym ze spotkań w miejscowości Borowe, w którym uczestniczył 
Wicemarszałek Województwa Lubuskiego Pan Stanisław Tomczyszyn ten temat był też szeroko 
dyskutowany. Ustawa o łowiectwie, która wejdzie w życie od stycznia 2016 r.  ma uregulować tego 
typu sprawy, ale z tego co słyszę będzie z tym problem.  

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – z tego co wiem koła łowieckie robią oględziny, wypłacają 
odszkodowania i to co mi wiadomo Pan Andruszewski, bo bardzo często uczestniczyłem w takich 
oględzinach był załatwiany pozytywnie. Koła łowieckie duże odszkodowania płacą, a Nadleśnictwo 
jeszcze pomaga w tym, daje drewno do zabezpieczenia przed szkodą.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – w dużym skrócie, warunkiem wypłacania przez koła 
łowieckie odszkodowania jest to, żeby rolnik w odpowiedni sposób zabezpieczył swoje uprawy 
przed zwierzyną.  
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Pan Piotr Szymczak – Radny – z tego co Radny Sygnowski mówi rzeczywiście pięknie to 
wygląda, oni płacą, nie do końca tak jest. W drodze sprostowania, rolnik nie ma obowiązku 
zabezpieczenia swoich upraw na własny koszt, tam jest tylko mowa o współpracy. Też byłem w 
komisji szacującej szkody i w momencie gdy jest jakaś komisja z gminy inaczej to wygląda, a w 
momencie kiedy rolnik zostaje sam sytuacja jest zupełnie inna. Nie są to sprawy łatwe. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – znane są też przypadki, że rolnicy wymuszają te 
odszkodowania na kołach łowieckich sami  np. dziurawią ogrodzenia przez, które przechodzi 
zwierzyna, to jest nagminne.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał pismo Pana Marka 
Łozowskiego z dnia 13 listopada br. dot. wypowiedzi Pani Radnej Jung w dniu 28.10.2015 r. 
podczas sesji Rady Miejskiej – interpelacja w sprawie poprawienia błędu dot. nazwy naszego 
miasta w rzeźbie. O tym piśmie wcześniej Pani Radna Jung została poinformowana, żeby mogła się 
ustosunkować do tego pisma, ponieważ jest ono jakby do pani Radnej pośrednio adresowane.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odczytał treść prośby, która wpłynęła w dniu 30 listopada br. 
podpisana przez 22 mieszkańców o ujednolicenie czcionki w nazwie naszej miejscowości na 
rzeźbie postawionej na swerku przy ul. Żagańskiej przed apteką.  

Pani Alina Jung – Radna – odczytała oświadczenie w tej sprawie, którego treść zostanie przesłana 
do Pana Łozowskiego po sesji.  

Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady XVI sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 21  stron, ponumerowanych od 1 do 21. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 15

00
 do godz. 18

30
. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 


